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1. Opening en mededelingen door de voorzitter, vaststelling agenda

De voorzitter heet iedereen van harte welkom.
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

2. Mededelingen portefeuillehouder Boog

Er zijn geen mededelingen.

3. Bijpraatsessie college en raad

De heer Boog zegt dat er tussen de aanvullende maatregelen van het kabinet pijnlijke 
maatregelen zitten maar de maatregelen zijn dringend nodig om het coronavirus te 
bestrijden. De situatie is zorgelijk in Nederland, in deze regio maar zeker ook in Diemen. 
Helaas staat Diemen de laatste weken hoog op het lijstje van coronabesmettingen in relatie 
tot het inwoneraantal. Dat is alle reden om met extra inspanningen de verspreiding van het 
virus in de gemeente te voorkomen. Dat betekent intensivering van de communicatie, de 
handhaving en het overleg om te voorkomen dat oudere en kwetsbare Diemenaren ernstig 
ziek worden of zelfs komen te overlijden. Het is ons gedrag dat corona moet bedwingen en 
daarom is het van groot belang dat alle regels en de adviezen goed worden nageleefd. 
Spreker doet daarom een beroep op alle inwoners en ondernemers van Diemen om nog 
scherper te zijn, alle regels en adviezen te volgen en ook verantwoordelijkheid te nemen 
voor zichzelf en voor elkaar.



Ons Diemen merkt op dat het stuk van de veiligheidsregio al een beetje achterhaald is maar 
de brief van de burgemeester schetst de actuele situatie goed. Het valt op dat in het 
winkelcentrum steeds meer mensen een mondkapje op hebben. Wellicht kan de 
burgemeester in vertrouwelijkheid aan de raad mailen wat de brandhaarden zijn en waar 
eventueel politieke partijen zelf ook nog een bijdrage kunnen leveren.

D66 zegt dat de aankomende weken zal worden gezien of de landelijke maatregelen 
voldoende zijn. Goed is de jongerencampagne die is gestart door Diemen en Amsterdam. 
Dat is een aansprekende campagne en hopelijk slaat die ook bij anderen aan. Amsterdam 
en Rotterdam delen bij de ingangen van gebouwen mondkapjes uit. Zou dit bijvoorbeeld in 
Diemen kunnen worden ingevoerd bij het winkelcentrum in samenspraak met de winkeliers? 
Is er een verklaring voor het hoge aantal besmettingen in Diemen?

Onafhankelijke Partij Diemen zegt dat de gemeente en ook de gemeenteraad in deze een 
voorbeeldrol hebben. Het zou goed zijn als de coronawijzers mensen in het winkelcentrum 
wijzen op het dragen van mondkapjes en eventueel een mondkapje aanbieden. Het valt op 
dat wanneer de politie in het winkelcentrum is die ook geen mondkapje draagt. Wellicht 
kunnen zij erop worden aangesproken om ook een mondkapje te dragen. Er zijn in het 
winkelcentrum allerlei winkeliers die spullen buiten de winkel zetten. Het schijnt dat zij 
gebruik mogen maken van de bruine zone tegen de winkel aan maar mensen worden 
belemmerd omdat ze om die dingen heen moeten lopen. Dat geeft opstoppingen en wellicht 
kan hierover met de winkeliers worden gesproken. Dit geldt overigens ook voor de andere 
winkelcentra.
Misschien kunnen de coronawijzers mensen vragen waarom ze geen mondkapje dragen en 
de afstand van 1,5 m aangeven, wellicht met een stok of zo. De horeca houdt zich keurig 
aan de regels en treft goede maatregelen.

VVD constateert dat er nu coronawijzers worden ingezet maar dan is de vraag waarom de 
hosts die eerder werden ingezet niet meer optreden. Is het niet teveel van het goede om een 
verscheidenheid van taken op te dragen aan politie, boa’s en coronawijzers? Om welke 
aantallen gaat het bij de coronawijzers en de coronahosts? Wat is de stand van zaken met 
betrekking tot de training met handboeien voor boa’s?

Ouderenpartij Diemen vraagt wat voor maatregelen nog meer kunnen worden verwacht als 
de besmettingen oplopen en dan specifiek voor Diemen.

De heer Boog legt uit dat op basis van het bronnen- en contactonderzoek dat wordt 
gehouden er twee clusters van besmettingen zijn voorgekomen in Diemen. Dat betreft een 
Diemens filiaal van McDonald’s en een basisschool. Die locaties zijn ook tijdelijk gesloten 
geweest. Daarnaast is er een enorme verscheidenheid van bronnen: het gezin, nauwe 
contacten in de omgeving, werksituatie, school- en kinderopvang, horeca of medereizigers 
die mensen besmet hebben na de vakantie, vrijetijdsclubs, sportverenigingen, kerken 
enzovoort.
Bij de cijfers gaat het om inwoners van Diemen die besmet zijn getest. Die kunnen binnen of 
buiten Diemen besmet zijn geraakt. Het is verspreid onder verscheidene leeftijdscategorieën 
maar vooral onder jongeren.
Naast de genoemde clusters is er geen samenhang bekend met andere besmettingen in 
Diemen. Bij heel veel besmettingen zijn de bronnen niet te achterhalen. Als er sprake is van 
clusterbesmettingen worden uiteraard direct maatregelen genomen. Dat kan betekenen dat 
een pand wordt gesloten of dat mensen in quarantaine moeten. Er wordt gewerkt aan een 
lijstje van de 10 meest gestelde vragen door de inwoners en deze vraag zit daar ook bij.



Het kabinet heeft inmiddels het format van de jongerencampagne in Amsterdam, Diemen en 
nog een aantal omringende gemeenten overgenomen. Het is een dringend advies om een 
mondkapje te dragen in voor het publiek toegankelijke gebouwen. De coronawijzers zullen 
worden ingezet om de mensen te wijzen op de 1,5 m afstand en zij zullen mensen vragen 
om een mondkapje te dragen. Die zullen ook worden uitgedeeld door hen maar er moet nog 
worden gekeken hoe dat op een goede manier kan worden gedaan, dat ze dus voldoende 
afstand houden en het op een hygiënische manier kan gebeuren. Hopelijk neemt de 
bewustheid onder de mensen toe in de komende tijd zodat zij een mondkapje gaan dragen. 
De 1,5 m zal ook onder de aandacht worden gebracht met materiaal zodat mensen zien hoe 
1,5 m er echt uitziet. Er zal in overleg worden gegaan met de politie als het gaat om de 
voorbeeldfunctie.
Er zijn al extra gesprekken geweest en controles gehouden op de uitstallingen maar af en 
toe wordt er weer een verslapping gezien. Voor veel zaken bij de supermarkten en de 
winkeliers geldt dat die niet juridisch afdwingbaar zijn en dat is heel frustrerend. Er worden 
heel veel gesprekken gevoerd met de supermarkten en de winkeliers, ook bijvoorbeeld over 
het schoonmaken van karretjes. Als zij zich houden aan protocollen, en dat is een soort 
minimaal niveau, kan de lokale overheid juridisch niks behalve gesprekken voeren en vragen 
of ze een aantal extra maatregelen willen treffen.

Onafhankelijke Partij Diemen wijst erop dat in de huurcontracten staat hoe ver men mag 
gaan om dingen buiten de winkel te stallen. Dat zijn de bruine stroken aan de zijkant. Als ze 
verder gaan kunnen de mensen daarop worden gewezen.

De heer Boog zegt dat het in eerste instantie aan het winkelcentrum zelf is om op te treden 
maar er worden bij winkels en supermarkten duidelijke regels gemist waarmee de gemeente 
wat kan. In ieder geval zal aandacht worden gevraagd voor het naleven van de 
huurcontracten. Dan is het voor de mensen immers makkelijker om de 1,5 m afstand te 
houden. Uit de laatste controles die zijn gehouden blijkt dat het over het algemeen goed gaat 
met hoe de horeca zich aan de regels houdt. Er is nu sprake van een aantal aanscherpingen 
voor de horeca en morgen is overleg met de horeca over de nieuwe maatregelen en waar zij 
tegenaan lopen. Eerder is aangegeven dat de gemeente positief staat tegenover het 
toestaan van winterterrassen. Daarover zal ook met de horeca in overleg worden gegaan.
De coronahost was een eerste experiment. Daar zaten een aantal goede dingen in maar er 
zijn ook lessen uitgetrokken. In deze fase gaat gewerkt worden met coronawijzers, het had 
ook anders kunnen worden genoemd maar hiermee wordt aangegeven dat het een toch iets 
ander karakter krijgt. Zij zitten misschien iets steviger op de maatregelen zelf. In deze fase 
zal nadrukkelijker aandacht worden gevraagd voor de 1,5 m en het dragen van mondkapjes. 
Er wordt nog bekeken hoeveel het er precies worden maar het is echt een aanvulling op 
andere acties die ook worden ontplooid en een wat vriendelijker toon hadden.

VVD vraagt of dit betekent dat de coronahost gaat verdwijnen.

De heer Boog zegt dat de coronahosts al waren gestopt. Er is al gezegd dat dit voor een 
bepaalde periode was en daarna wordt het geëvalueerd. Toen is geconstateerd dat een 
aantal dingen van de coronahost goed werden ontvangen maar er zijn ook een aantal lessen 
uitgetrokken en die worden nu meegegeven aan de coronawijzers. Het is nu zorgelijk in 
Diemen en daarom zullen de coronawijzers iets dwingender optreden.
De stand van zaken met betrekking tot de agressietrainingen zal worden nagegaan. Er kan 
niet worden vooruitgelopen op de maatregelen die komen wanneer de huidige maatregelen 
niet effectief zijn. Geprobeerd wordt om de huidige maatregelen op een goede manier uit te 
voeren en dat mensen zich ook houden aan de maatregelen. Daar zal alle energie in zitten. 



Als dat niet effectief genoeg is zullen nieuwe maatregelen moeten worden getroffen en daar 
wordt dan bij de raad ook op terugkomen.

Ons Diemen zegt dat er gauw verhalen ontstaan van daar zal het wel vandaan komen en 
daardoor worden bepaalde groepen gestigmatiseerd. Daarom moet goed worden uitgelegd 
aan de mensen dat het niet bepaalde groepen betreft maar dat de verspreidingen door heel 
Diemen zitten. De artsenpraktijk in Holland Park heeft bijvoorbeeld in verband met corona de 
deuren gesloten en doet enkel telefonisch consult maar dan gaat het gerucht dat het wel aan 
de campus zal liggen met al die studenten.

De heer Boog is er daarom ook transparant over om alle vooroordelen weg te nemen. Wat 
kan worden gedeeld aan informatie wordt ook gedaan, ook omdat er extra maatregelen op 
moeten worden getroffen want als er op een specifieke locatie echt iets aan de hand is moet 
er ook worden opgetreden. Er is dus geen enkele reden om informatie achter te houden en 
het is goed om dat met elkaar uit te dragen dat er heel veel verschillende bronnen van 
besmetting zijn door alle leeftijdscategorieën en groepen heen.

4. Mededelingen portefeuillehouder Klaasse

Wethouder Klaasse geeft aan omtrent het matchingsproces voor de middelbare scholen, ook 
voor Diemense leerlingen, dat gelukkig het scenario dat Amsterdamse leerlingen voorrang 
kregen van tafel is. De OSVO heeft oplossingen gepresenteerd aan de aanbodzijde door 
plekken voor openbare scholen uit te breiden. Naar verwachting zal de D66-fractie de 
antwoorden op de schriftelijke vragen volgende week vrijdag ontvangen.

5. Regioaanpak 2020-2025 Huiselijk geweld en kindermishandeling Amsterdam-
Amstelland: ‘Veiligheid voor elkaar’

Ons Diemen zegt dat de vragen van de mensen die betrokken waren bij de commissie 
transformatie goed zijn verwerkt en beantwoord. De onderbouwing van het rapport ziet er 
goed uit. Hopelijk kan hiermee weer een heleboel leed uit de wereld worden geholpen.

GroenLinks merkt op dat het heel informatief is om te zien welke vragen andere fracties uit 
andere gemeenten hebben ingediend en hoe dit is opgepakt en verwerkt in het document. 
Helaas neemt het aantal meldingen bij Veilig Thuis toe. Dat kan ermee te maken hebben dat 
men Veilig Thuis weet te vinden maar minder dan 2% van de meldingen is afkomstig van 
burgers en 76% van de politie, dus wanneer een situatie reeds is geëscaleerd. Dit moet uit 
de taboesfeer worden gehaald en het is heel belangrijk dat mishandeling bespreekbaar en 
zichtbaar wordt gemaakt. Hopelijk zullen door goede communicatie en voorlichting 
slachtoffers en betrokkenen hulp zoeken. Dat kan echter heel lastig zijn wanneer iemand 
bang is om een ander te verklikken, om te moeten scheiden en zonder inkomen komen te 
zitten of wanneer een kind uit huis wordt geplaatst. De mensen moeten hier goed over 
worden geïnformeerd zodat de drempels om een melding te doen zoveel mogelijk worden 
weggenomen.
GroenLinks maakt zich zorgen over de toename van het aantal meldingen in het verleden en 
over de toename nu tijdens de coronacrisis. De wethouder gaf eerder aan dat er nog geen 
verband met corona wordt gezien maar als wordt gekeken naar de risicofactoren 
werkloosheid en armoede en in deze tijd veel mensen hun baan kwijtraken en schulden 
oplopen, dan blijft de fractie zich zorgen maken. Waar geweld en kindermishandeling reeds 
aan de orde zijn is het van essentieel belang dat er zo snel mogelijk wordt geïntervenieerd. 



Een dergelijke problematiek kan immers ook van generatie tot generatie worden 
overgedragen.

PvdA valt het op dat er nog steeds een stijging van het aantal meldingen plaatsvindt. In de 
tweede helft van 2019 zijn zowel de doorlooptijden van de veiligheidsbeoordeling en de 
diensten gestegen. Duidelijk is dat de meldingen door de politie nog steeds de boventoon 
voeren, dat er vaak te laat wordt ingegrepen en dat het noodzakelijk is om vol te houden 
omdat de signalen na twee jaar weer kunnen oplaaien. Er is echter een goede vervolgstap 
gemaakt om nieuwe meldingen te voorkomen. Goed is om te lezen dat alle punten uit de 
consultatieronde met de commissie transformatie zijn verwerkt in de regieaanpak. Goed is 
de monitoring en dat gesteld wordt dat de administratieve druk voor de werknemers niet 
verhoogd mag worden.

Onafhankelijke Partij Diemen is geschrokken van het aantal meldingen maar gezien de 
hoeveelheid mishandelingen heeft iedereen er op den duur mee te maken. Iedereen kan in 
zijn omgeving te maken krijgen met dit soort geweld. Daarom is deze aanpak zo belangrijk. 
Het mooie van de aanpak is dat veel professionals en betrokkenen niet meer hoeven te 
zwijgen over huiselijk geweld want vaak zijn mensen bang om erover te praten. Door goed 
met elkaar samen te werken kan een eind worden gemaakt aan huiselijk geweld. Er dienen 
voldoende middelen te worden vrijgemaakt om dit diepe leed te stoppen.

VVD constateert dat de samenleving er onvoldoende in is geslaagd om een structureel 
verschil te maken in het terugdringen van huiselijk geweld en kindermishandeling. Het 
overgrote deel van de 11.000 meldingen in de regio van huiselijk geweld bleek ernstig te zijn 
en dat is een verdubbeling sinds 2015. Vermoedelijk wordt dat veroorzaakt door de 
verbeterde meldcode maar die is pas sinds 1 januari 2019 geïmplementeerd terwijl wordt 
gezien dat er ieder jaar ongeveer 20% meer meldingen bijkomen.
Wordt met de verbeterde meldcode ook Masker 19 bedoeld? Dit wordt ook gemist in het 
document. Huiselijk geweld en kindermishandeling zijn nog steeds de meest voorkomende 
vormen van geweld in de samenleving. Daarom is er gelukkig nieuw beleid. De aanpak is tot 
op heden nog niet effectief en de inwoners merken er te weinig van. Daarom is het belangrijk 
om de burgers samen met de professionals te vragen om het taboe te doorbreken om te 
praten over dit onderwerp. 
In het rapport staat de ambitie dat geen enkel kind en geen enkele volwassene meer te 
maken krijgt met geweld in huis. Is dit niet een totaal onrealistische ambitie? Is het niet 
realistischer om een ambitie uit te spreken die echt haalbaar is, wat realistisch is om op korte 
termijn te halen? Dit lijkt meer een droom want wat is er in 40 jaar gebeurd om dit vreselijke 
probleem op te lossen? Natuurlijk is er veel gebeurd maar geweld achter de voordeur is een 
hardnekkig probleem. Er zou een ambitie moeten worden uitgesproken wat realistisch is om 
over vijf jaar te halen.
De in het rapport genoemde speerpunten zijn een open deur. Nieuw is het structureel 
oplossen van het probleem maar dat lukt blijkbaar niet, zeker gezien het feit dat de 
meldingen vooral plaatsvinden door de politie en andere kanalen. Het is moeilijk voor de 
raadsleden om te sturen op resultaat. Deze nota sterft in volledigheid. Er zouden slechts 4-5 
punten moeten worden genoemd, en dan nog het liefst in  Diemen, die echt kunnen worden 
gerealiseerd om dit probleem beter aan te pakken.
Zijn de wijkteams voldoende uitgerust om te kunnen signaleren en zelf ondersteuning te 
bieden? Waar bestaat die signalering en ondersteuning dan uit? Welke hulp is laagdrempelig 
beschikbaar in Diemen? Hoe kun je mensen laagdrempelig laten weten dat er hulp is? 
Daarvan is Masker 19 een prachtig voorbeeld maar dat wordt nergens genoemd. Zijn er in 



deze coronatijd specifieke maatregelen waarop wordt gericht? Gelukkig komen mensen via 
de gemeentelijke website snel uit op Veilig Thuis en daar staat heel veel informatie op.

Ouderenpartij Diemen stemt in met de gevraagde beslissing om geen zienswijze in te dienen 
op deze regioaanpak. Hopelijk zal het aantal ouderen dat te maken krijgt met mishandeling 
in huiselijke kring nu hierdoor kunnen worden verlaagd.

D66 vindt het zeer welkom dat de raad regelmatig wordt geïnformeerd over de 
ontwikkelingen in deze problematiek. Het integrale aanbod, de veelheid aan organisaties 
maakt de regionale aanpak per definitie niet gemakkelijker. Dit moet dus in het regionale 
werkoverleg goed worden geduid. Helaas gaat bij 55% van het aantal meldingen het geweld 
na twee jaar nog door. Dat is een zorgelijke ontwikkeling en daarom dient hiervoor een goed 
plan van aanpak te komen. Slechts 2% van de meldingen komt van burgers. Wat wordt er 
concreet gedaan om dit onder de aandacht te brengen van de burgers? Dan kan worden 
gedacht aan wijkbezoeken en wijkagenten.
Er staan een aantal speerpunten geformuleerd van de regiogemeenten maar helaas is 
Diemen daar niet bij genoemd maar in de definitieve versie zal dat worden toegevoegd. In 
2020 worden via de centrumgemeente aanvullende tijdelijke middelen beschikbaar gesteld 
voor de regioaanpak. Is er al meer bekend over het definitieve bedrag voor Amsterdam-
Amstelland? Er is een bedrag beschikbaar gesteld van 3 ton voor de stimulering van 
projecten. Als er moet worden bijgeplust in 2022, komt dat dan voor rekening van de 
gemeente? Het is een uitdaging om met de organisaties, de cliënten en de inwoners deze 
aanpak op de juiste wijze te implementeren in de complexe en multiculturele samenleving.

CDA is tevreden met de sterke focus op preventie en vroegsignalering. De regioaanpak 
HGKM, met name over het landelijk beeld, doet de fractie erg schrikken. Geweld tegen 
vrouwen, tegen kinderen, tegen niet-heteroseksuelen. De cijfers over schadelijke traditionele 
praktijken worden aangegeven als onbetrouwbaar maar landelijk gaat het om minstens 
duizenden gevallen van huwelijksdwang, gedwongen achterlating en eergerelateerd geweld. 
Gemist wordt uitgesproken aandacht voor geestelijke mishandeling. Zijn de trainingen voor 
huisartsen, sport- en overige verenigingen hier ook op ingesteld? Omdat er weinig sprake is 
van meldingen door burgers is het begrijpelijk dat de inzet is gericht op preventie en 
vroegsignalering. Daarom is het CDA erg benieuwd naar de resultaten van het onderzoek 
naar meldingsbereidheid. De aanpak met preventie en  vroegsignalering is goed maar de 
vraag is of de burgers hierdoor voldoende worden gemotiveerd om een melding te doen.

Wethouder Klaasse zegt dat het een mooi ambitiedocument is over een dramatisch 
onderwerp. Er worden 127.000 kinderen mishandeld en er is sprake van 12.000 meldingen 
in de regio. Dat is bizar. Hier moet met elkaar wat aan gedaan worden. Natuurlijk is het 
moeilijk om achter de voordeur te komen maar hier is al jaren ervaring mee. Het is niet zo 
dat in 40 jaar niets is bereikt. Wanneer niets was gedaan was het met nog veel meer 
slachtoffers slechter afgelopen. Om die 12.000 meldingen te verwerken is een enorm 
instituut nodig. Veilig Thuis is langzaam steeds groter aan het worden. Zij verwijst de 
meldingen naar andere instellingen in de keten en ook bijvoorbeeld naar het sociaal team als 
het afgeschaald kan worden in Diemen. Het gaat om 130 fte dat hierin zit.  Grofweg de helft 
van de gezinnen valt na twee jaar weer in hetzelfde rolpatroon. Dat betekent dat er dus ook 
inzet is geweest dat wel een duurzaam effect heeft gehad.

VVD heeft niet bedoeld dat de afgelopen 40 jaar niets is gebeurd maar als je kijkt naar de 
cijfers dat het merendeel van de meldingen plaatsvindt via de politie en niet via de andere 
ketens die daar ook al heel wat jaren aan trekken. Dat geeft alleen maar weer hoe moeilijk 



het probleem is omdat het zich achter de voordeur afspeelt. De preventie laat dus nog 
steeds veel te wensen over.

Wethouder Klaasse benadrukt dat er ook wel iets is bereikt met het harde werken en dat er 
veel slachtoffers zijn die daar heel erg veel baat bij hebben. Er is nu een trend dat 
hulpverleners veel meer inbrengen en zelfs gewone burgers hoewel dat nog een heel klein 
percentage is. Daarom is het belangrijk dat het bespreekbaar wordt en dat buren en 
familieleden daar eerder op zitten. Door de aanscherping van de meldcode zijn de 
professionele hulpverleners veel meer in positie gebracht. Met de eerste twee speerpunten 
wordt in het document ook erg ingezet op preventie.
Het uitgangspunt is dat elk kind in een beschermde en stimulerende omgeving kan 
opgroeien. Natuurlijk is dat een beetje naïef maar het is ook niet reëel om te accepteren dat 
er kinderen zijn die mishandeld worden. Vanuit dat morele principe is dit opgesteld. 
Waarschijnlijk zal 100% nooit bereikt worden zolang de mensheid bestaat maar het morele 
punt is dat er geen kind in een gewelddadige situatie dient op te groeien. De gemeente zal 
op de cijfers blijven monitoren. Al zou het maar om 10 kinderen gaan in Diemen, dan moet 
nog gestreefd worden naar een lager aantal.
Tot vorige maand is Masker 19 nog niet gebruikt in een apotheek in Amsterdam-Amstelland. 
Het is wel een keer gebruikt in een andere setting.

VVD zegt dat dit wellicht nog nooit is gebruikt omdat niemand ervan weet. Het komt niet in 
het document voor en via de gemeentelijke website kom je er ook niet achter terwijl het een 
heel creatieve en laagdrempelige manier is om een gesprek aan te vragen.

Ons Diemen zegt dat het misschien de bedoeling is dat zo’n geheim wachtwoord niet aan de 
grote klok wordt gehangen. Een echtgenoot die meegaat naar de apotheek weet het dan 
immers ook.

VVD wijst erop dat dit gewoon kan worden gegoogeld en dat het dus bekend is. Je kunt het 
op een briefje aan iemand geven en dan weten ze bij de apotheek genoeg.

Wethouder Klaasse geeft aan dat het een geheim codewoord is en dat het daarom goed zou 
moeten kunnen werken maar de vrees is dat in heel veel situaties mensen niet in de keten 
willen stappen omdat ze bang zijn voor de gevolgen. Bijvoorbeeld vrouwen die economisch 
afhankelijk zijn van hun man. Toch is het prima om dit soort zaken verder uit te werken maar 
het kan ook gaan om dubbele loyaliteit, represailles en eerwraak waar mensen bang voor 
zijn. Voor iemand die echt aan het touwtje wordt gehouden zou dit een oplossing kunnen 
zijn.
Een laagdrempelig aanbod in Diemen is bijvoorbeeld het maatschappelijk werk van de Madi 
en het sociaal team. Daar zit ook heel veel preventie bij. Sinds 2015 blijven de meldingen 
oplopen. Dat komt ook omdat Veilig Thuis bekend moest worden. Vervolgens kwam de 
meldcode en de aanscherping van de meldcode in 2019. Daardoor weten alle partijen Veilig 
Thuis beter te vinden en nu is er sprake van een afvlakking van de meldingen. De vraag is of 
dat komt omdat nu op een logisch getal wordt gezeten wat binnen kan worden gehaald of dat 
mensen niet meer makkelijk van achter hun voordeur komen vanwege de coronacrisis. Het 
Verweij-Jonker instituut is daar een onderzoek naar gestart en hopelijk komt daar eind van 
dit jaar of begin volgend jaar meer duidelijkheid over.
Natuurlijk zijn er heel veel stressfactoren in deze  coronacrisis. Mensen raken bijvoorbeeld 
hun baan kwijt. Dat er op den duur meer meldingen komen zie je altijd in crisissituaties. Dat 
de doorlooptijden gestegen zijn zit voor een deel in een andere werkwijze van Veilig Thuis. 
Bij binnenkomst van een melding wordt altijd gekeken of direct moet worden ingegrepen. Dat 



wordt dan snel opgepakt maar als de acute veiligheid niet direct in het gedrang is kan het 
zeker langer duren en dan zie je dat de doorlooptijden eigenlijk te ver doorlopen en zelfs 
boven het wettelijk minimum zitten. Datzelfde geldt voor het doorgeleiden in de keten. Soms 
wil Veilig Thuis het langer bij zich houden, ook soms omdat het lokale veld verstopt zit. 
Natuurlijk is het zo dat wanneer er nog meer fte’s komen die meldingen beter kunnen worden 
behandeld en beter aan de doorlooptijden kan worden voldaan.
Het was niet correct dat Diemen niet was genoemd bij de punten die andere gemeenten 
gaan aanpakken. In april zijn namelijk een aantal punten aangegeven en er zal worden 
verzocht of ze voor de volledigheid worden opgenomen in de volgende versie. Bij speerpunt 
1 gaat de gemeente Diemen extra communiceren over het Meldpunt huiselijk geweld en 
kindermishandeling. Daarin kan ook nog een keer Masker 19 worden meegenomen. Bij 
speerpunt 2 moet staan dat Diemen trainingen gaat geven aan scholen en kinderopvang. 
Huisartsen en andere professionele hulpverleners moeten nog meer betrokken worden bij 
het geheel. Mensen moeten wel de kanalen kennen. Sportverenigingen zien jongeren in een 
andere setting en kunnen daar ook dingen naar voren halen en daarom is het goed om 
jeugdtrainers mee te nemen  op wat voor signalen zij moeten letten bij kindermishandeling 
en wanneer en bij wie ze aan de bel moeten trekken.

VVD wijst erop dat het document niet alleen gaat over kindermishandeling maar ook over 
ouderenmishandeling. Daar kan de wijkverpleging bijvoorbeeld een rol spelen. Wordt daar in 
Diemen ook specifiek iets aan gedaan?

Wethouder Klaasse zegt dat er ook cursussen zijn voor mensen in de huishoudelijke hulp. 
Die komen achter de voordeur en kunnen specifiek kijken naar mogelijke 
ouderenmishandeling. Het gaat echter ook om gezinnen zonder kinderen en de gemeente is 
bezig met Markant over ontspoorde mantelzorg. Qua volume is kindermishandeling helaas 
een groot deel van het aantal meldingen.
De gemeente Diemen betaalt hier heel weinig aan mee. Dat komt omdat het vooral 
bekostigd wordt uit de zogenaamde DUVO-middelen en die gaan allemaal naar de 
centrumgemeente Amsterdam. Er wordt € 300.000 daarvan gebruikt voor de regioaanpak. 
Eigenlijk is dat niet meer genoeg omdat het aantal fte’s blijft groeien en Amsterdam loopt 
eigenlijk een groot risico omdat de centrumgemeente alles moet betalen. Landelijk is 38 
miljoen aan alle regio’s toegezegd. De inschatting is dat dit voor Amsterdam en de regio 3,86 
miljoen is. Voor de eerstkomende jaren lijkt dit de financiële druk weg te nemen. De 1,1 
miljoen is landelijk voor pilots en met name voor de pilot Blijvend Veilig waarin verschillende 
instanties in de keten met elkaar samenwerken. Dit is wel in lijn met de ambities en 
speerpunten die in het regioplan zijn neergelegd. 

VVD vraagt of de wijkteams goed zijn uitgerust en waarmee dan om te kunnen signaleren en 
te kunnen ondersteunen. Wanneer bestempelt de wethouder dit beleid voor Diemen als 
succesvol? Bijvoorbeeld als er meer meldingen komen vanuit de burgers zodat eerder kan 
worden ingegrepen?

Ons Diemen is bang dat de verbeterslag niet meer aan de beurt komt als gevolg van alles 
wat al gebeurd is. Het valt namelijk op dat in de discussie te veel oude koeien uit de sloot 
worden gehaald.

CDA vraagt of er ook specifieke programma’s zijn om mensen te laten herkennen of er 
sprake is van geestelijke mishandeling. Dat is een heel lastige omdat de betreffende mensen 
zich er vaak niet van bewust zijn dat ze daar slachtoffer van zijn.



Wethouder Klaasse zegt dat in dit rapport geestelijke mishandeling ook wordt gezien als 
mishandeling. Dit is nog moeilijker te zien maar in cursussen waar het gaat om 
ouderenmishandeling wordt dat mentale aspect ook meegenomen.

CDA benadrukt dat bij geestelijke mishandeling niet alleen de senioren worden bedoeld 
maar ook kinderen in de thuissituatie. Hopelijk is daar ook voldoende aandacht voor.

Wethouder Klaasse zegt dat dat zeker het geval is. Vaak gaat fysieke en mentale 
mishandeling helaas hand in hand. Natuurlijk moet vooruit worden gekeken maar er moet 
ook met elkaar worden geleerd van de geschiedenis. De mensen in het sociaal wijkteam 
hebben een integrale benadering op een complex probleemgezin. Zij krijgen hiervoor ook 
trainingen en in principe zijn zij de mensen die het beste getraind zijn in Diemen om dit 
boven tafel te krijgen. Veel van dit soort aspecten vinden op regionaal niveau plaats omdat 
gecertificeerde instellingen en andere instanties op regionaal niveau actief zijn. Daarnaast 
wordt lokaal aan de slag gegaan met bijvoorbeeld huishoudelijke hulpen, leerkrachten en de 
kinderdagverblijven. De raad krijgt hier meer informatie over wanneer daar plannen voor zijn.
Meetbare factoren zijn meer advies vragen en meldingen van burgers en ook van 
professionals maar minder van de politie, minder incidenten voorafgaand aan de melding en 
binnen twee jaar een structurele veiligheid bereikt en geen recidive. Er zouden autonome 
ontwikkelingen kunnen zijn waardoor zaken oplopen zoals corona.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

6. Begroting en jaarrekening GR OGZ Veilig Thuis Amsterdam-Amstelland

CDA constateert een toename van de meldingen met 58% over de periode van 2017-2019. 
Dit gaat gepaard met groeiende doorlooptijden. Veilig Thuis kan nu doorgroeien naar 130 fte. 
Ook verontrustend is de enorme stijging van meldingen van seksueel geweld in de regio. De 
verklaring wordt gezocht in het openbreken van het maatschappelijk debat. Hopelijk is dit de 
enige oorzaak.

Ons Diemen zegt dat de provincie al is akkoord gegaan met het uitstel van het jaarverslag. 
De cijfers die hierin staan zijn nog erger dan in het vorige stuk. Akkoord met de gevraagde 
beslissing.

Ouderenpartij Diemen kan ook instemmen met de gevraagde beslissing.

VVD is ook geschrokken van de cijfers. Kan de wethouder zijn visie geven op de cijfers zoals 
die voor Diemen zijn gepresenteerd? Misschien heeft hij nog een mening over hoe daarmee 
moet worden omgegaan voor de toekomst. Met de uitbreiding van het personeelsbestand 
van Veilig Thuis wordt van harte ingestemd want zij is een belangrijke spil in het web bij de 
oplossing van deze problematiek.

D66 sluit zich aan bij de woorden van het CDA en VVD. Met het voorstel wordt ingestemd.

GroenLinks vindt het belangrijk dat de problematiek wordt aangepakt en dat zo snel mogelijk 
hulp wordt geboden en dat er alles aan wordt gedaan om dit te stoppen. Het is daarom 
belangrijk dat Veilig Thuis goed functioneert zodat slachtoffers en betrokkenen zo snel 
mogelijk worden bijgestaan. Hopelijk zullen door het aannemen van meer medewerkers bij 
Veilig Thuis de doorlooptijden afnemen. Akkoord met de gevraagde beslissingen.



PvdA gaat ook akkoord met de raadsvoordracht.

Wethouder Klaasse zegt dat achter de vele cijfers schrijnende verhalen schuilgaan. Het is 
heel fijn dat daar veel instanties bij zijn betrokken waarbij Veilig Thuis de spin in het web is. 
Die instanties moeten goed samenwerken en daarom is zo’n pilot als Blijvend Veilig zo 
belangrijk. Gelukkig vallen de schotten steeds meer weg maar daar is wel aandacht voor. 
Het aantal meldingen is sterk toegenomen en dat komt mede omdat Veilig Thuis in de 
afgelopen jaren steeds meer in positie is gebracht. Dan zijn wel de mensen nodig om al het 
werk te doen en daarvoor is het groeiende personeelsbestand nodig.
Een probleem is dat het geld er wel is maar de mensen zijn er niet. Dat is een van de 
redenen waarom de doorlooptijden omhoog gaan. Veilig Thuis heeft een heel goed financieel 
jaar gehad maar dat komt omdat ze niet genoeg mensen heeft. Er wordt heel veel energie 
gestoken in werving en selectie maar ook in het behoud van fte’s. Het is een pittige baan en 
de mensen moeten daarvoor goed geëquipeerd zijn. Niet iedereen kan zomaar worden 
omgeschoold voor dit werk. Veilig Thuis heeft ook meerdere keren aangegeven dat niet 
iedereen die zich aanmeldt zomaar wordt geplaatst. Bij de screening wordt goed gekeken of 
de mensen deze baan aankunnen. Hopelijk kunnen met het meerdere geld meer 
personeelsleden worden aangenomen.
De hashtag Me Too heeft gezorgd voor een stijging in de niet-acute meldingen. Dan gaat het 
soms om zaken die wel 5-10 jaar geleden hebben plaatsgevonden. Door de bewustwording 
van mensen zijn dit soort zaken meer bespreekbaar.
In Diemen is het aantal meldingen iets hoger dan in de rest van de regio. Er is sprake van 
veel kindermishandeling of dat kinderen getuige zijn van mishandeling van de ene ouder 
door de andere ouder en dat is ook een vorm van kindermishandeling. Daarom is het 
belangrijk dat wordt ingezet op leerkrachten en kinderopvang voor de signaleringsfunctie 
maar ook op het familienetwerk en de buren. Er komt nog een lokale aanpak en die wordt 
met de raad gedeeld.

VVD begrijpt dat het moeilijk is om aan personeel te komen. De meeste meldingen komen 
via de politie en dan is het dus meestal ernstig. Omdat er vanuit andere ingangen in de 
toekomst nog meer zal worden gemeld ontstaat er een nog groter probleem en moet nu al 
worden ingezet op nog meer personeel voor Veilig Thuis. Bij de meldingen door de politie 
gaat het vaak om ernstige gevallen en dan zit waarschijnlijk de geestelijke mishandeling er 
nog niet bij.

Wethouder Klaasse zegt dat het vaak gaat om gevallen die je het liefst een jaar eerder op de 
radar had willen hebben. Het is niet zeker dat wanneer er meldingen komen vanuit andere 
ingangen dan de politie er per definitie meer meldingen zijn maar de hoop is dat er een 
preventieslag gemaakt kan worden. Als er nog meer meldingen komen komt er een nog 
grotere druk te staan op de organisatie Veilig Thuis. In de meerjarenbegroting is ook 
aangegeven dat die organisatie stevig aan het groeien is. In 2019 is van 115 naar 130 fte 
gegaan maar eigenlijk loopt die groei nog een beetje achter de feiten aan. Uiteindelijk moet 
het naar 150 en misschien nog wel verder doorgroeien. Vanwege de arbeidsmarkt kan niet 
worden gegarandeerd dat Veilig Thuis volgend jaar op 150 fte zit.
De doorlooptijden hebben ook te maken met de werkwijze zoals bij het vorige agendapunt 
aangegeven maar als er sprake is van spoed staat Veilig Thuis binnen 2 uur paraat en wordt 
er mee aan de slag gegaan.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.



7. Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering om 21.48 uur.


